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1. Utseende av ordförande 

Tommy von Hellens utsågs till ordförande vid dagens sammanträde 

 

2. Sammanträdets öppnande. 

Ordföranden förklarade sammanträdet öppnat 

 

3. Utseende av justerare 

Peter Falkegård utsågs att jämte ordföranden justera dagens proto-

koll 

 

4. Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes 

 

5. Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkändes 
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6.  Ärenden till nämnd 

  
Tertialrapport 1 2013 
Utbildningsförvaltningen bedömer att nämnden i huvudsak kommer att 

uppnå angivna mål och i hög grad bidra till att kommunfullmäktiges mål 

för stadens verksamheter uppnås. De i verksamhetsplanen angivna upp-

dragen och aktiviteterna genomförs som planerat och en mängd insatser 

pågår. En samlad uppföljning och analys av resultat avseende mål och 

indikatorer kring kunskaper, betyg etc. sker i samband med tertialrap-

port 2. 

 

Utifrån en grundlig genomlysning av verksamheten vid 17 grundskolor 

pågår ett arbete med att ta fram handlingsplaner med utvecklingsinsatser 

för varje skola i syfte att öka måluppfyllelsen.  

 

Utbildningsnämnden har beslutat om en FoU-strategi. Fokus ska vara att 

öka kunskapen om hur elever lär och vilken undervisning som behövs 

för ett optimalt lärande samt vilka förutsättningar som krävs när det 

gäller organisation och ledarskap.  

 

START Järva, som är stadens mottagandeenhet för nyanlända och sent 

anlända elever, har hittills tagit emot ett 40-tal elever som bor i Järva 

och Spånga. Uppdraget är att kartlägga elevens kunskaper från deras ti-

digare skolgång. Antalet nyanlända invandrare har ökat kraftigt, vilket 

initierat en diskussion om behov av ytterligare åtgärder. 

 

Förvaltningen bedriver ett omfattande arbete för att förbättra lärares ar-

betsmiljö. Fokus ligger på att se över vilka arbetsuppgifter som kan tas 

bort eller förenklas. Förvaltningen kommer att redovisa åtgärder till 

nämnden.  

 

 
Kungsholmens grundskola (Fridhemsskolan), om- och tillbyggnad 
Elevantalet på Kungsholmen är i starkt ökande och en utbyggnad av 

grundskolan erfordras. Utbildningsförvaltningen föreslår därför en om- 

och tillbyggnad av byggnaden Fridhemsskolan inom skolenheten 

Kungsholmens grundskola som ökar grundkapaciteten med 375 elever 

och med möjlighet till 465 elever under en kulminationsperiod. Försla-

get innebär att en ny byggnad uppförs och att den gamla skolan rustas 

upp.  
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Om- och tillbyggnaden planeras att ske från och med vårterminen 2014 

till och med vårterminen 2016. Under denna period kommer eleverna att 

evakueras, merparten till Konradsberg. 

 

 
 

Granskning av samverkan mellan Stockholms stad och Stockholms läns 
landsting avseende barn och unga med psykisk ohälsa Revisionsrapport 
nr 2/2013 
Revisionskontoret har genomfört en granskning av samverkan mellan 

Stockholms stad och Stockholms läns landsting avseende barn och unga 

med psykisk ohälsa. De kommunala verksamheter som ingår är social-

tjänst och elevhälsa. 

 

Stadsrevisionen konstaterar i sin sammanfattning att det finns brister i 

samverkan som kan påverka effektiviteten i samverkan kring barn och 

unga med psykisk ohälsa. Det mest framträdande är att det finns ett be-

hov av förbättrad samverkan när det gäller accepterade och fungerande 

riktlinjer och rutiner. 

 

Utbildningsförvaltningen instämmer i rapportens bedömning att de för-

hållanden som präglar samverkan kring psykisk ohälsa bland unga visar 

att det finns ett tydligt behov av att tydliggöra roller och ansvar samt att 

implementera samverkansformer på lokal nivå.  

I stadsrevisionens rapport finns ett antal uppgifter som utbildningsför-

valtningen bedömer behöver förtydligas, förklaras eller förändras. Dessa 

är främst: 

 

Den nya skollagen (2010:800) började tillämpas 1 juli 2011. I och med 

denna 

försvann begreppet skolhälsovård och ersattes med begreppet elevhälsa. 

 

På flera ställen i rapporten refereras till begreppet ”första linjens vård” 

när det gäller skolans uppdrag. Anledningen kan möjligen vara den 

gamla BUS-policyn, men enligt skollagen är det tydligt att skolans elev-

hälsa främst ska arbeta hälsofrämjande och förebyggande och alltså inte 

bedriva vård.  

 

 
Grundskolans arbete med elever som riskerar att inte nå  
kunskapsmålen Revisionsrapport nr 3/2013 
Stadsrevisionen har granskat skolornas arbete med elever som inte riske-

rar att nå kunskapsmålen. Granskningen har avgränsats till fyra kommu-

nala grundskolor. 
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Granskningen visar att skollagens bestämmelser för särskilt stöd inte 

följs i alla delar. Revisionen föreslår att förvaltningen särredovisar nyan-

lända elevers resultat beroende på hur länge eleven gått i svensk grund-

skola. 

 

Utbildningsnämnden har bland annat utfärdat mallar till stöd för skolan i 

arbetet med elever i behov av särskilt stöd. Ett arbete med uppdatering 

av dessa utifrån Skolverkets allmänna råd, som utgavs i april 2013, pla-

neras.  

 

Förvaltningen tog våren 2012 fram redovisning över skolornas resultat, 

där nyanlända elevers resultat exkluderades. Förvaltningen avser att 

fortsätta ta fram denna redovisning varje år, för att därigenom se hur och 

i vilken utsträckning skolorna lyckats med de elever som kommit sent 

till svensk grundskola.  

 
Ansökan om arvode för deltagande i HSO:s utbildning för ledamöter i 
rådet för funktionshinderfrågor 
Handikappförbunden anordnar under 2013 tio utbildningstillfällen för ledamö-

terna i de nämndanknutna råden för funktionshinderfrågor. Syftet är att bredda 

och fördjupa rådens kunskaper samt att förbättra rådens samverkans- och på-

verkansmöjligheter i de frågor som rör deras verksamhet. Sju av utbildnings-

tillfällena äger rum på kvällstid, tre på dagtid. 

 
 

Minskad köttkonsumtion och mer ekologisk mat i syfte att minska 
stadens klimat- och miljöpåverkan Motion 2012:75 
Förslaget om att stadens skolor ska införa en vegetarisk dag per vecka är 

genomfört, då stadens skolor varje dag har ett vegetariskt alternativ.  

Enheterna ska sträva efter att öka mängden vegetabiliska samt ekologis-

ka livsmedel vilket medför mindre inköp av kött. I utbildningsnämndens 

Riktlinjer för måltider inom stadens kommunala grundskolor framgår 

hur matsvinnet ska minska. Förvaltningen anser att det inte behövs en 

ytterligare plan. 

 
Införandet av en GLMS-fri (gluten, laktos, mjölkprotein och soja) dag 
årligen den 15 maj  
I en motion av Kaj Nordquist (S) föreslås att relevanta verksamheter 
inom Stockholms stad inför en helt GLMS-fri (gluten, laktos, mjölkpro-
tein och soja) dag, den 15 maj, årligen. Vidare föreslås att, oavsett regi-
form, ha som standard att sträva efter att alltid erbjuda måltidsalternativ 
för personer som behöver äta GLMS-fri kost. 

 

Stadens kommunala grundskolor har riktlinjer antagna av utbildnings-

nämnden. I dessa riktlinjer regleras bland annat säker mat och special-
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kost. Dagligen serveras elever som av medicinska skäl är i behov av 

specialkost en anpassad lunchmåltid. Således erbjuder utbildningsför-

valtningen alla elever, oavsett typ av allergi/intolerans en alternativ 

lunchmåltid. Därför anser förvaltningen att en helt GLSM-fri dag inte 

behövs.  

 
Förslag på Stockholms stads förskoleprogram, Stockholms stads 
förskoleplan - Framtidens förskola 
I kommunfullmäktiges budget för Stockholms stad 2012 togs beslut om 

att revidera stadens förskoleplan.  Utgångspunkten var den nya skolla-

gen och förskolans reviderade läroplan.  

 

Struktur och begrepp i det nu föreslagna programmet stämmer väl över-

ens med övriga dokument i staden och förvaltningen föreslår i huvudsak 

bara en språklig översyn.  

 

Förskolechefens ansvar har förtydligats och den viktiga funktionen bör 

stödjas. Betydelsen av vetenskaplig grund och systematiskt kvalitetsar-

bete har lyfts fram och bör stödjas med utvecklingsinsatser för stadens 

förskolor. 

Informationsinsatser behövs i samband med revideringen av förskole-

planen för att förtydliga de förändringar som gjorts. 

 
 

6. Övriga frågor 

Tommy von Hellens lämnade följande information: 

Dagens Nyheter har publicerat en enkät ”Rapport om läget i Stockholms 

skolor” Enkäten har besvarats av 1600 lärare i Stockholms skolor 

   Enkäten i sin helhet skickas ut till samtliga ledamöter i rådet 

 

Sammanfattning: 

57 procent av lärarna anser att resultatutvecklingen i skolan är på väg åt 

fel håll. 15 procent anser att den är på väg åt rätt håll.  

- 51 procent av lärarna anser att likvärdigheten i skolan försämrats. 14 

procent anser att likvärdigheten förbättrats.  

- 74 procent av lärarna anser att den egna verksamheten fått mindre eko-

nomiska resurser de senaste fem åren.  

- 88 procent av lärarna anser att läraryrkets status försämrats under sena-

re år. 2 procent tycker att attraktiviteten i yrket förbättrats.  

- 88 procent av lärarna anser att möjligheten att utföra det pedagogiska 

uppdraget blivit sämre under senare år, 50 procent av lärarna anser att 

stödet från det pedagogiska ledarskapet blivit sämre, 77 procent av lä-
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rarna anser att möjligheten att ge varje elev det stöd som behövs har bli-

vit sämre under senare år.  

 

 

Uppsägning av personer med förvärvat funktionshinder 

Tommy von Hellens  väckte en fråga om uppsägning av anställda med 

förvärvade funktionshinder. Uppfylls målen i ”Stockholm – en stad för 

alla”  att allas arbetsförmåga skall tas tillvara? Vilket stöd får dessa per-

soner? 

Rådet beslutar att bjuda in personalchefen Astrid Norderfeldt till nästa 

möte. 

 

Trygghetspriset 

 

Årets tema är ett tryggt Stockholm för personer med funktionsnedsätt-

ning och riktar sig till de verksamheter eller organisationer som arbetar 

för ett tryggare Stockholm.  

Sista dagen för nominering är den 31 juli och det går att nominera an-

tingen via stadens hemsida www.stockholm.se/trygghetspriset eller till 

socialförvaltningen. 

 

Kvarstående frågor 

Tommy von Hellens föreslog att dagordningen skall ha en stående punkt 

”Kvarstående frågor”  för ärenden och frågeställningar som rådet vill 

bevaka/följa upp över längre tid. 

 

 

 

…………………… 

Margreth Larsen, sekreterare 

http://network.mynewsdesk.com/wf/click?upn=Wh4OEJeKb6X07ZTYwv4X9Tfbo0y81C1SfX6t9gA-2BCSToQxQvT-2F-2BSS-2BHQmH8bnL6t_Z2XSQQxR6ITMn6u4xKiiPBb7xjoDP89rA7GhTM4l1ITzREPhwXQ-2Bd1wwNu0QcifAq14ZVY5UHCjtWh3Hqdz383gebAtHWjAY1xPHpeD9yDhUH8-2Bsavol35gGG96zg-2FCNKsDoDceWgCrb-2FjlpfrnnsSArVcMrp8kJ-2BXmR1iXu97183OaMsHX3Lh2O9xfveRi73Fwq-2FfvaqBXx20960Y2ShxX8RcnVJen9dz2xtLQS46yj-2B7Tk829DRKWgNQVs4vsBitx-2FtdHMl076q8NlXoNLp5ZAVeiM71zZ9Y1VZe8biuE8aiQNyshG09K3X4LpSPWUCHhfXELZnXECi8rY42Zmzbj6c9ahD7ocvKAvYhwNz1ZsK-2FWiP3A-2BPJB9ai64w-2BNz5JnOjw5BU9yyqAODTfGbUUFDFavZ2-2FUAVqHqpb8W-2FMm2aAQ5DzuBffHjTcPKnPV41gf9uay-2BFczfjMdE-2FLHuzDIAmc4gx3Dxn-2BD-2F4M8VcSA-3D

